
NOVOLETNA SREČANJA NAŠIH DELAVCEV NA ZAČASNEM DELU V TUJINI

Domovina mi postaja bližja
Naši delavci so se še najbolj za-

nimali za možnosti zaposlovanja v
domovini, odpiranja obrti, za ca-
rinske predpise in nakup stano-
vanj. Predstavnik Zavoda za zapo-
slovanje je informiral udeležence,
da Ljubljana ta čas potrebuje
okrog 750 delavcev raznih pokli-
cev, najbolj iskani pa so ekonom-
ski tehniki, ključavniCarji, klepar-
ji, gostinski delavci, pravniki itd.

Marko Urbas, ki že deset let živi
in dela kot modelni mizar v Švici,
se je še najbolj podrobno zanimal
za vsa vprašanja v zvezi z vrnitvijo
naših delavcev v domovino. Nje-
gova radovednost pa seveda ni bi-
la naključna, kajti Marko Urbas je
predsednik slovenskega društva
»Planika«, ki je bilo ustanovljeno
pred štirimi leti v Winterthuru.
»Več kot 150 članov našega druš-
tva me je zaprosilo, da jim posre-
dujem informacije v zvezi s pro-
blematiko vrnitve in zaposlovanja
v matični domovini. Moram pou-
dariti, da je bil v zadnjem času
storjen velik korak naprej glede
stikov med delavci, ki so na zača-
snem delu in matično domovino.
Naši delavci sproti dobivajo infor-
macije, moram pa reči, da imajo še
največ težav pri razumevanju ca-
rinskih predpisov. V prihodnje bi
si želeli enakih ali pa še bolj po-

globljenih stikov in informacij, še
zlasti kar zadeva praktične prime-
r.e uvoza strojev, avtomobilov,
opreme in podobno.«

Kakšna je vloga in dejavnost va-
šega društva »Planika«?

»Osnovno načelo našega druš-
tva je, da povezuje delavce, ki so
na začasnem delu v tujini ter
vzdržuje prijateljstvo z matično
deželo, skrbi za lepo slovensko be-
sedo. Organiziramo dopolnilno
šolo za naše otroke, da se ti sezna-
nijo vsaj z osnovami materinega
jezika. Kulturna dejavnost je nas-
ploh ena najbolj pomembnih vidi-
kov našega dela in ustvarjanja.
Člani društva pa se pod okriljem
društva ukvarjajo tudi s športom,
predvsem s smučanjem in keglja-
njem.«

Kakšne pa so oblike shajanja in
sodelovanja članov vašega druš-
tva?

Poleg rednega sestajanja članov
vseh starostnih skupin so med na-
mi zelo popularni tradicionalni
»slovenski pikniki« v Reitghezu v
prvi polovici julija in srečanja, ki
jih v septembru organizira sloven-
sko planinsko društvo »Triglav«.
Vsako leto se na tradicionalni vin-
ski trgatvi zbližujemo tudi z do-
mačini, s katerimi imamo zelo do-
bre stike. Na vseh naših priredi-

tvah pa se trudimo, da ohranjamo
tradicije naše prave domovine.
Poudariti moram, da nam pri or-
ganizaciji pomaga občina Center,
ki nam vsako leto zagotovi nastop
priznanega domačega ansambla.«

Kako pa ste nasploh zadovoljni
s stiki z matično domovino in ob-
činami?

»Leta 1976 se je naše društvo
»Planika« pobratilo z občino Cen-
ter. Nadalje smo vzpostavili stike
z osnovno šolo Jožeta Potrča in na
ta način omogočili srečanja naših
otrok in Ijubljanskih osnovnošol-
cev. Imamo pa še vrsto drugih
stikov, tako da lahko rečem, da
smo delavci na začasnem delu v
Švici zadovoljni s skrbjo matične
domovine. Seveda pa upamo, da
se bodo ti stiki v prihodnje še po-
globili, tako da se bodo vsi naši
delavci na začasnem delu v tujini
zares počutili kot pravi pripadniki
matične dežele.«

In za kdaj vi osebno načrtujete
vrnitev v Jugoslavijo?

»Pričakujem, da se bom najka-
sneje v dveh letih vrnil domov.
Trenutno pripravljam dokumen-
tacijo v zvezi z otvoritvijo obrti v
Ljubljani. V rokah imam načrt za
bodočo delavnico, v bližnji priho-
dnosti pa nameravam dokupjti še
ooremo.« Uroš Djurič


